

Referat af sektorbestyrelsesmøde d. 23. juni 2025

Afbud: Karina Timm Hansen, Carina Rasmussen, Anne Kulas (er stadig sygemeldt, kigger forbi ved middagstid og hilser på), Gitte Sonne Jensen, Joan Bache og Trine Pedersen

1. Godkendelse af dagsorden. *Godkendt med tilføjelse af et nyt punkt 8 relateret evaluering af de to medlemsmøder hhv. d. 11/6 og 16/6 samt Pizza og Fællesskabsarrangementet d. 18/6.*
2. Godkendelse af referater fra sidst (hhv. sektorbestyrelsesmødet d. 4. april 2025 og sektorbestyrelseskonferencen d. 15. og 16. maj 2025). *Begge referater blev godkendt.*
3. Drøftelse af forslag fra Social- og Sundhedssektoren til ændring af FOA Vestsjællands love relateret valg af lønnede hhv. sektorformænd og sektornæstformænd samt Koordineringsudvalgets ændringsforslag til lovene relateret placering af FOA Vestsjællands hhv. ordinære generalforsamlinger og årsmøder.

Social- og Sundhedssektoren foreslår, at der ved næste ordinære sektorgeneralforsamlinger etableres forskudte valg af sektorformænd og sektornæstformænd. Dette håndteres konkret ved, at den ene vælges for en 2-årig periode og den anden for en 4-årig periode. Efterfølgende vil alle valgperioder være 4-årige igen.

Sektorbestyrelsen skal beslutte, om vi vil bakke op om forslaget fra Social- og Sundhedssektoren og i givet fald, hvordan vi så definere valgperioderne for hhv. sektorformand og sektornæstformand ved valgene på sektorgeneralforsamlingen i 2027.

Der var umiddelbart tilslutning til forslaget fra Social- og sundhedssektoren men med det forbehold, at der også skal etableres forskudte valg på de øvrige lønnede, valgte poster i FOA Vestsjælland, hvis sektorbestyrelsen i Pædagogisk Sektor skal kunne tilslutte sig forslaget.

Koordineringsudvalget foreslår, at placering af FOA Vestsjællands hhv. ordinære generalforsamlinger og årsmøder ændres fra 1. kvartal til 3. kvartal. Begrundelsen er, at den nuværende placering i 1. kvartal spænder ben for en generalforsamlings-/årsmødegodkendelse af fagforeningens hhv. budget og regnskab. Det afføder imidlertid et behov for en drøftelse i sektorbestyrelsen i forhold til, om vi så også skal rykke placeringen af sektorgeneralforsamlingerne. *Der var enighed om at flytte placeringen af sektorgeneralforsamlingerne til 3. kvartal.*

4. Evaluering af sektorbestyrelseskonferencen d. 15. og 16. maj 2025. *Konferencen blev oplevet rigtig positivt. Der var stor tilfredshed med programmet, som blev oplevet meget målrettet. Ligeledes var man også begejstrede over byvandringen med Gadens Stemmer.*

Eneste anke var det lokale, vi havde fået i forbundshuset. Det var lige småt nok, og rummet blev hurtig tømt for ilt.

Elin talte for, at vi prioriterer at holde sektorbestyrelseskonference i forbundshuset en gang imellem, da det dels giver sektorbestyrelsen noget at være i forbundshuset, og det bidrager også til at gøre sektorbestyrelsen synlige på forbundsniveau.

Hanne mente ikke, at afholdelse af sektorbestyrelseskonference i forbundshuset bidrager til sektorbestyrelsens synlighed på nær for de medlemmer af sektorbestyrelsen, som er en hyppigere gang i forbundshuset.

Det kunne være en god idé at veksle mellem at være i forbundshuset og på deciderede conferencecentre, når vi holder sektorbestyrelseskonferencer.

Sektorbestyrelsen synes især, at Cæcilies oplæg relateret hhv. FOAs undersøgelse af Daginstitutionernes Hverdag og det specialiserede socialområde var rigtig gode og gav anledning til refleksion.

Det affødte bl.a. flg.:

Gitte Olsson kunne godt tænke sig, at vi fik bredt resultatet af hhv. undersøgelsen relateret Daginstitutionernes Hverdag samt resultatet af medlemsundersøgelsen på det specialiserede område ud til sektorens tillidsvalgte. Sektorbestyrelsen opfordres i den sammenhæng til at gøre sig nogle tanker desangående, så vi på et sektorbestyrelsesmøde i 2. halvår af 2025 kan træffe beslutning om, hvordan vi løser den opgave.

Mads foreslog, at sektorbestyrelsen kunne stå for mailudsendelse af f.eks. resultatet af undersøgelsen relateret Daginstitutionernes Hverdag o.l. til de tillidsvalgte i sektoren.

Elin foreslog, at sektorbestyrelsen kunne udsende spørgeskemaer til sektorens medlemmer på det specialiserede område for at få afdækket, hvordan de oplever hverdagen, personalesammensætningen, andelen af timelønnede m.v.

5. Drøftelse af fordele og ulemper ved at indlede et samarbejde med 3F om det specialiserede socialområde samt beslutning om, hvorvidt det er noget, vi skal.

René gav en kort orientering om de igangværende drøftelser mellem FOA og 3F (på forbundsniveau) om at få gjort noget ved de overenskomster, man deler med 3F. Der lægges op til en "bytte-bytte-købmand" øvelse, hvor man vil forsøge at dele overenskomsterne efter, hvad der organisations-DNA-mæssigt giver bedst mening. Det forlyder, at omsorgs-og pædagogmedhjælperoverenskomsten bliver FOAs.

På den baggrund ville René anbefale, at vi udskyder en stillingtagen til et samarbejde med 3F, til de to forbund har fået trukket den famøse streg i sandet, så vi kender præmisserne for et evt. samarbejde.

Det var der tilslutning til.

6. Drøftelse af placering af virtuelt møde for TRer og FTRer på det specialiserede område. Det vil i givet fald tidligst skulle være i 3. kvartal 2025. *Det blev foreslået, at et sådant møde skulle være for tillidsvalgte på såvel døgnområdet som på specialskoleområdet. Det vil imidlertid ikke give mening, eftersom de to områder er forankret i hver deres forvaltning rent kommuneorganisationsmæssigt.*

Det er dog ikke det samme, som at vi ikke også burde holde et tilsvarende møde for tillidsvalgte i specialskoler og specialbørnehaver. Og det skal heller ikke forstås sådan, at det bliver de eneste møder for denne målgruppe.

Til gengæld ville det være oplagt, at temaarrangementer og oplæg relaterende sig det specialiserede område, blev tilbudt til tillidsvalgte og/eller medlemmer på begge de nævnte områder.

Kamilla foreslog, at vi med fordel kan holde et vågent øje med tilmeldinger til et virtuelt møde for tillidsvalgte på det specialiserede område for at sikre, at der rent faktisk er nok, der tilmelder sig.

Vi afholder et virtuelt møde for tillidsvalgte på det specialiserede døgnområde torsdag d. 25. september 2025 kl. 17 – 18. Formandskabet kvalificerer indkaldelse og indhold til mødet og rundsender til sektorbestyrelsen til godkendelse.

Vi afholder et virtuelt møde for tillidsvalgte på det specialskole-/specialbørnehaveområdet tirsdag d. 7. oktober 2025 kl. 17 – 18. Formandskabet kvalificerer indkaldelse og indhold til mødet og rundsender til sektorbestyrelsen til godkendelse.

7. Drøftelse af identificerbare behov for kursusudbud til sektorens medlemmer samt kompetenceudviklingsmuligheder for sektorens medlemmer samt de dertil knyttede udfordringer og evt. løsninger på disse.

Dette punkt skal jf. vores årshjul på dagsordenen til dette møde. Formandskabet vil imidlertid foreslå, at drøftelsen tager afsæt i, **hvordan** vi kortlægger kompetenceudviklingsmuligheder for sektorens medlemmer samt behov for kursusudbud, som sektorens medlemmer har, så vi ikke bare baserer vores tilgang på "synsning"

Elin foreslog, at vi med fordel kan placere afdækningsopgaven hos TR på arbejdspladserne. Et bud kunne være, at sektorformandskabet laver en skrivelse med nogle spørgsmål, som så sendes til FTRerne mhb. på at de videreformidler til TRerne, som så har opgaven ude på arbejdspladsniveau og efterfølgende giver tilbagemelding til FTR, som så afrapporterer til sektorformandskabet. Det var der tilslutning til. Sektorformandskabet sender ud til FTRerne i uge 33.

8. Evaluering af de to medlemsmøder hhv. d. 11/6 og 16/6 relateret indsamling af krav til OK26 samt Pizza og Fællesskabsarrangementet d. 18/6.

Medlemsmødet d. 16/6 blev aflyst grundet for få tilmeldte – der er planlagt nyt møde d. 28. august) samt Pizza og Fællesskabsarrangementer d. 18/6.

Kamilla tilkendegav, at hun synes medlemsmødet d. 11/6 gik over al forventning. Der var mange, der deltog, og der kom rigtig mange gode input. Det kunne den resterende del af sektorbestyrelsen tilslutte sig.

Hanne tilkendegav, at hun synes Pizza og Fællesskabsarrangementet gik rigtig godt, selvom det er tankevækkende, at det er dem, der har den længste ugentlige arbejdstid, der prioriterer at deltage – nemlig dagplejerne. Det var det andet Pizza og Fællesskabsarrangement, som sektorbestyrelsen har afholdt, og der var ved andet arrangement flere deltagere end ved det første.

En væsentlig opmærksomhed i forhold til annoncering af Pizza og Fællesskabsarrangementer: FOA Storstrøm, som vi har kopieret konceptet fra, sendte mails ud til samtlige medlemmer, og det har haft effekt.

Det vil vi gøre fremover. René har en FIKS liste over alle erhvervsaktive medlemmer af sektoren, så René har opgaven til alle de fremtidige Pizza og Fællesskabsarrangementer.

9. Orientering fra FOA Vestsjælland v/sectorformandskabet.

René gav en kort orientering om fagforeningsbestyrelsens beslutning om at indgå i åbne drøftelser med hhv. FOA Guldborgsund og FOA Storstrøm om at indgå i forpligtede samarbejder (f.eks. i form af fællesskabsløsninger) eller evt. fusion. René fortalte, at han på bestyrelsesmødet tilkendegav, at han godt kunne se potentialet i at indgå i forpligtende samarbejder, men en evt. fusion var han ikke tilhænger af bl.a. set ud fra et sektorperspektiv (Guldborgsund har ingen frikøbte sektorformænd og Storstrøm har opløst deres sektorstruktur).

René kunne fortælle, at på det nyligt afholdte sektorbestyrelsesseminar fik sektorbestyrelsen en kort præsentation af de 7 videoer, sektoren har fået lavet relateret pædagogik for 0 – 3-årige.

Man kan se videoerne ved at følge dette link: [Læringsvideoer: Pædagogik og børn 0-3 år | FOA](#)

René kunne desuden fortælle, at han er blevet valgt til Pædagogisk Sektors forhandlingsudvalg og dermed skal være med til at forhandle Pædagogisk Sektors overenskomster i forbindelse med OK26.

René gav en kort orientering om en ny fordeling af sagsbehandlingsopgaver, som går i luften 1. juli 2025.

10. Eventuelt. Der var intet under eventuelt.

Således oplevet af René Strunch d. 23. juni 2025

